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Bak község Önkormányzat Képvisel -testülete 
8945 Bak, Rákóczi u. 2/A. 
 

JEGYZ KÖNYV 
 
 

Készült: Bak község Önkormányzat Képvisel -testületének 2016. május 11. napján az 
Önkormányzat hivatali épületében (8943 Bak, Rákóczi u. 2/A.) 1835 órai kezdéssel 
megtartott nyílt ülésér l. 

 
Jelen vannak:         

- Molnár Károly polgármester 
- Balogh Elemér alpolgármester  
- Bohárné Kocsis Szilvia települési képvisel   
- Simon Dezs né települési képvisel      
- Török Lászlóné települési képvisel . 

                                                                                   
Tanácskozási joggal:   

- Császár László jegyz , 
- Leitnerné Nagy Judit pénzügyi csoportvezet  az 1. és 2. napirend id tartama alatt. 
 

Molnár Károly, polgármester köszönti az ülésen megjelenteket, megállapítja, hogy a 
képvisel -testület határozatképes, mivel a megválasztott 7 f  települési képvisel l 5 f  
jelen van. Jegyz könyvvezetésre Császár László jegyz t, jegyz könyv hitelesítésre Balogh 
Elemér alpolgármestert és Bohárné Kocsis Szilvia települési képvisel t kéri fel, melyet a 
képvisel -testület 5 igen szavazattal elfogadott. A továbbiakban javaslatot tesz, hogy az 
alábbiak szerint történjen az ügyek tárgyalása – amelyet a javaslattal egyetértve a testület 5 
igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül – az alábbiak szerint fogad el: 
 

1. Beszámoló a két ülés között eltelt id szak fontosabb eseményeir l, a lejárt 
határidej  határozatok végrehajtásáról és a polgármester átruházott hatáskörében 
tett intézkedéseir l. 
 
2. Az Önkormányzat 2015. évi költségvetésének módosítása. 

 El terjeszt : Molnár Károly polgármester, Leitnerné Nagy Judit pénzügyi csoportvezet . 
 
 3. Az Önkormányzat 2015. évi zárszámadása. 
 El terjeszt : Molnár Károly polgármester, Leitnerné Nagy Judit pénzügyi csoportvezet . 
 
 4. A baki hegyen a közút felújításának céljára kivetend  helyi adó ügye. 
 El terjeszt : Császár László jegyz . 
 
 5.  Egyebek 
 

A napirend tárgyalása: 
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1. Beszámoló a két ülés között eltelt id szak fontosabb eseményeir l, a 
lejárt határidej  határozatok végrehajtásáról és a polgármester 
átruházott hatáskörében tett intézkedéseir l. 

 
 
Molnár Károly polgármester: jelen jegyz könyv 1. számú melléklete szerinti tartalommal 
ad tájékoztatást a lejárt határidej  határozatokról, 2. számú melléklete szerinti tartalommal 
számol be két ülés közötti munkáról. 
 
Balogh Elemér alpolgármester: Gyengének tartja az új utánfutót. 
 
Török Lászlóné települési képvisel : A munkásoknak is vigyáznia kellene rá. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képvisel -testület 
egybehangzó 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:   
 

42/2016. (V. 11.) képvisel -testületi határozat: 
Bak község Önkormányzat Képvisel -testülete a két ülés közötti 
id szak fontosabb eseményeir l szóló beszámolót és a lejárt 
határidej  határozatok végrehajtásáról szóló beszámolót tudomásul 
vette. 

 
 

2. Az Önkormányzat 2015. évi költségvetésének módosítása. 
 El terjeszt : Molnár Károly polgármester, Leitnerné Nagy Judit pénzügyi csoportvezet . 
 
 
Leitnerné Nagy Judit pénzügyi csoportvezet : Az el terjesztés jelen jegyz könyv 3. 
számú melléklete szerinti tartalommal kiküldésre került a képvisel k részére. A zárszámadás 
el tt a tényleges el irányzatoknak megfelel en rendezni kell a tételeket a Kincstári 
adatoknak megfelel en, technikai módosításokról van szó, amelyekr l a testület már döntött, 
illetve az állami támogatások rendezésér l. 
 

Mivel a napirenddel kapcsolatban további kérdés, hozzászólás nem 
merült fel, Bak község Önkormányzati Képvisel -testülete 5 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül megalkotta 5/2016. (V. 
13.) önkormányzati rendeletét a 2015. évi költségvetésér l szóló 
2/2015. (II. 16.) ÖR módosításáról, amely jelen jegyz könyv 4. számú 
mellékletét képezi. 

 
 
 3. Az Önkormányzat 2015. évi zárszámadása. 
 El terjeszt : Molnár Károly polgármester, Leitnerné Nagy Judit pénzügyi csoportvezet . 
 



Bak, 2016. május 11-i nyílt testületi ülés jegyz könyv. 

3 

 

Leitnerné Nagy Judit pénzügyi csoportvezet : Az el terjesztés jelen jegyz könyv 5. 
számú melléklete szerinti tartalommal kiküldésre került a képvisel k részére. 
 
Bohárné Kocsis Szilvia települési képvisel : Mit jelent a m ködési hiány összege? 
 
Leitnerné Nagy Judit pénzügyi csoportvezet : Az el  évi, 2014. évi maradványt úgy 
kell szerepeltetni, mint hiányt, mert az nem 2015. évi bevétel. 
 
Bohárné Kocsis Szilvia települési képvisel : Ezek szerint 2014-r l 2015-re 13 m Ft 
maradt? 
 
Leitnerné Nagy Judit pénzügyi csoportvezet : Igen, ez a 2014. évi pénzaradvány. 
 
Török Lászlóné települési képvisel : A 6,4 m Ft felhalmozási hiány mit takar? 
 
Leitnerné Nagy Judit pénzügyi csoportvezet : Nem volt 2015-ben annyi felhalmozási 
célra elkülönített bevétel, mint kiadás, ezért ez a tétel úgy szerepel, mintha hiány lenne. Ez 
az új mikrobuszra felvett támogatás megel legez  hitel, amelyet számviteli szempontból 
hiányként kell beépíteni a zárszámadásba. 
 

Mivel a napirenddel kapcsolatban további kérdés, hozzászólás nem 
merült fel, Bak község Önkormányzati Képvisel -testülete 5 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül megalkotta 6/2015. (V. 
13.) önkormányzati rendeletét az Önkormányzat 2015. évi 
költségvetésének végrehajtásáról, amely jelen jegyz könyv 6. számú 
mellékletét képezi. 

 
 
 4. A baki hegyen a közút felújításának céljára kivetend  helyi adó ügye. 
 El terjeszt : Császár László jegyz . 
 
 
Császár László jegyz : Jelen jegyz könyv 7. számú melléklete tartalommal került 
kiküldésre az el terjesztés. 
 
Balogh Elemér alpolgármester: Ezek szerint, ha az adott ingatlanon nincs épület, akkor 
nem lehet adóztatni? 
 
Császár László jegyz : Ezek a területek term földnek min sülnek, a term földet pedig 
nem lehet adóztatni. 
 
Balogh Elemér alpolgármester: Kacifántos kérdés, régóta gondolkodunk azon, hogy ha 
utat akarunk, ahhoz bevétel kell. A gy jtés során eddig kb. 70 ember fizetett. Van sok 
ember, aki megtehetné, hogy adakozik, de az a kifogás, ha feléjük is lesz aszfaltos út, majd 
akkor adnak. De amíg nincs pénz, nem lehet aszfaltozni. Mindenki szeretne jó úton autózni, 
de ezért tenni nem akarnak semmit. A 2000-es évek környékén volt kommunális adó a hegyi 
ingatlanokra, amelyet az útra fordítottunk. Nem igazságos, hogy 70 ember fizet, 200 nem, de 
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ugyanakkor folyamatosan kritizálnak. Az önkormányzat egymaga nem tudja bevállalni az 
utat. 
 
Simon Dezs né települési képvisel : Ha bevezetésre kerül az adó, az eddigi adakozók nem 
fognak az adón felül többet adni. 
 
Török Lászlóné települési képvisel : Sok olyan gazda van, aki biciklivel jár, az minek 
fizetne. 
 
Molnár Károly polgármester: Fele sincs a gazdáknak, akinek épülete van. Arra meg 
folyamatosan költeni kell, büntetésnek t nik, ha az fizet, aki épülettel rendelkezik. Amíg 
nem tudunk egyenl  teherviselést kitalálni, addig ne legyen adó. A m köd  kommunális adó 
mértékét is megemelhetnénk, a többletbevételt az útra fordíthatnánk. 
 
Simon Dezs né települési képvisel : Akkor megesznek bennünket a faluban. Jogosan fog 
háborogni az, akinek nincsen hegye. Nem lehet az út kérdését az összes lakosra terhelni. 
 
Balogh Elemér alpolgármester: A nagy földtulajdonosoknak, akik nagy mez gazdasági 
gépekkel járnak az úton, azoknak kellene jobban kivenni a részét az út karbantartási 
költségeib l. 
 
Molnár Károly polgármester: Azt javasolja, hogy amíg a közös teherviselés módját nem 
találjuk meg, napoljuk el a döntést az adó bevezetésér l. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képvisel -testület 
egybehangzó 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:   
 

43/2016. (V. 11.) képvisel -testületi határozat: 
Bak község Önkormányzat Képvisel -testülete úgy dönt, hogy amíg 
a  közös  teherviselés  módját  nem  találja  meg,  elnapolja  a  döntést  a  
baki hegyi ingatlanokra bevezetend  helyi adóról. 

 
 
 

 5.  Egyebek 
 
 5.1. Temet  ügye. 
 
Császár László jegyz : Az ülést megel en lefolytatott temet  bejárás tapasztalatait 
összegezve a vízcsap és szerszámtároló áthelyezésére, a vízcsap környékén térköves 
burkolat készítésére, a vízóraakna javítására, illetve a temetések során fellelt csontok 
elhelyezésére szolgáló sírhely kialakítására árajánlatot kérünk. 
 
Simon Dezs né települési képvisel : A régi, korhadt keresztet is ki kellene vetetni. 
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Császár László jegyz : Az urnafal tárgyában a minden házhoz kiküldött kérd ívre 90 
válasz érkezett be, 34 nem, 56 igen válasz született arra a kérdésre, hogy legyen-e urnafal a 
baki köztemet ben. 
 
Balogh Elemér alpolgármester: Csak 90 kérd ív érkezett vissza, ami a kiküldötthöz képest 
kevés. Ilyen kevés vélemény alapján nem tartja az idei évben szerencsésnek a döntést az 
urnafal megépítésér l. 
 
Bohárné Kocsis Szilvia települési képvisel : Lépésenként, b víthet  formában is 
elkészülhetne az urnafal. 
 
Simon Dezs né települési képvisel : Lehetne olyan is, mint a pölöskei temet ben, ami 
kell en esztétikus. 
 
Bohárné Kocsis Szilvia települési képvisel : A hét végén megy a pölöskei temet be, 
lefényképezi az ottani urnafalat, az alapján lehetne kérni árajánlatot. 
 

A képvisel -testület határozathozatal nélkül egyetértett a felvetéssel, 
felkérte Bohárné Kocsis Szilvia települési képvisel t és Császár László 
jegyz t a szükséges intézkedések megtételére. 

 
 
 5.2. Képvisel i felvetések 
 
Bohárné Kocsis Szilvia települési képvisel : A  karbantartói  állás  meg  lesz  hirdetve  idén  
is? 
 
Molnár Károly polgármester: Több  érdekl  is  volt  a  faluban  az  álláshelyre.  Az  állás  
betöltése pénzkérdés, javasolja, hogy az adóbevallások beérkezése, az önkormányzat 
rendelkezésére álló anyagi eszközök ismeretében június közepén térjünk vissza a kérdés 
tárgyalására. 
 
Simon Dezs né települési képvisel : 2-3 hetente van nyírva a f , rendetlen a falu összképe, 
a játszótér környéke is gazos. Tudja, hogy kevés a közmunkás, de ha nem is lehet majd 

állású karbantartót felvenni, legalább ideiglenesen, átmeneti jelleggel fel kellene venni 
valakit. 
 
Bohárné Kocsis Szilvia települési képvisel : Felméri, hogy hány gyerek lehet érintett a 
közösségi munka tekintetében, lehetne f nyírásra is alkalmazni ket. 
 
Simon Dezs né települési képvisel : Nem kellene nyírni ott a füvet, ami nem 
önkormányzati terület, sok helyen ott is nyírják a füvet a munkások, ahol nem kellene. 
 
Bohárné Kocsis Szilvia települési képvisel : A múltkori ülésen jelzett, Ady utcai tuják 
kivágása ügyében történt intézkedés? 
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Molnár Károly polgármester: A tulajdonos jóváhagyása már megvan, csak valamikor id t 
kell szakítani a vágásra. 
 
Bohárné Kocsis Szilvia települési képvisel : A közmeghallgatáson jelzett, erdészház felé 
vezet  járda kiépítésére van esély? 
 
Molnár Károly polgármester: Pénzkérdés. Egyel re nem látjuk, lesz-e rá forrás. 
 
Bohárné Kocsis Szilvia települési képvisel : Az iskolai ebédl  felújítására 206 e Ft jött 
össze a bálból. Az önkormányzat hozzá tud járulni a felújításhoz anyagilag? 
 
Molnár Károly polgármester: Ismerni kellene a hozzávet leges összeget. 
 
Bohárné Kocsis Szilvia települési képvisel : Megkérdezi, szerez be ajánlatot. 
 
Balogh Elemér alpolgármester: A Közös Hivatal b vítésével kapcsolatban van el relépés? 
 
Molnár Károly polgármester: A múltkori egyeztetés óta nem volt további megkeresés. 
 
Simon Dezs né települési képvisel : Köszöni, hogy rendez dött a villamos hálózat az 
Asszonyklub épületében. Rosszul esett azonban, hogy meg lett vádolva a Klub, hogy a 
bérleti  díjat  az  Egyesület  teszi  el.  A  bevétel  az  épületre  van  visszaforgatva.  Az  Egyesület  
nem saját céljaira fordítja a bevételt, hanem az épületre, a közösbe megy a pénz. Ha ez 
problémát okoz, valamennyi civil szervezetet részletesen számoltassuk el. 
 
Balogh Elemér alpolgármester: A  múltkori  ülésen   vetette  fel  a  kérdést.  Az  volt  a  
lényeg, hogy a közüzemi költségek viselése fejében a bérleti díj az önkormányzatot illeti 
meg, err l határozat is született.  
 
Bohárné Kocsis Szilvia települési képvisel : A bevétel az önkormányzat tulajdonát illet  
épületbe, az önkormányzat értékébe kerül visszaforgatásra. 
 
Balogh Elemér alpolgármester: Nem vádolt meg senkit semmivel, csak visszakérdezett, 
mert határozat volt az ügyben. 
 
Simon Dezs né települési képvisel : Botrányos  a  Rózsa  utca  12.  szám  alatti  ingatlan  
udvara. 
 
Császár László jegyz : 2013-ban megtette a szükséges intézkedéseket a gyommentesítés 
végrehajtására. Az akkori közmunkások igénybevételével ki lett volna takarítva az udvar, de 
akkor az volt a testület kérése, hogy er szakkal ne kerüljön erre sor. Ismét el fog járni ebben 
az ügyben. 
 
Török Lászlóné települési képvisel : A Táncsics utcában kellene valami eszköz, hogy 
csökkenjen a közleked  autók sebessége. 
 
Molnár Károly polgármester: Kérünk árajánlatot ott is fekv rend r elhelyezésére. 
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Jelzi, hogy a tavalyi szándék alapján elkészült a hegykapunál felállítandó kopjafa alapja. 
Ennek az az apropója, hogy idén lesz a Kistermel k Egyesületének 40 éves jubileuma. A 
kopjafa az elhunyt hegyi gazdáknak állít emléket. A hegykapunál a kereszttel majdnem 
szemben kerül felállításra, költsége 150 e Ft. 

 
 
Mivel a napirendhez kapcsolódóan további javaslat és észrevétel nem hangzik el, a 
polgármester a képvisel -testület nyílt ülését 2015 órakor bezárta. 

 

k.m.f.    

 
 
 
             Molnár Károly                                       Császár László 
              polgármester                                                jegyz  
 
A jegyz könyvet hitelesítette: 
 
 
 
 
 Balogh Elemér    Bohárné Kocsis Szilvia 

alpolgármester   települési képvisel  


